
Zápis ze zasedání Zastupitelstva městyse Žernov 
ze dne 5. 2. 2024 

 
Přítomni dle prezenční listiny. 
Omluveni: MUDr. Jiří Pácalt  
Mgr. Dohnal a M. Kočí přítomni od projednávaného bodu 7. 
Hosté: 6 
Zahájení zasedání v 17:04 hod., zasedání bylo ukončeno v 18:45 
Zasedání moderoval starosta Mgr. Libor Mojžíš 
 

1. Úvod. Starosta přivítal všechny přítomné i hosty. 
 
2. Volba zapisovatele a ověřovatelů 
Zapisovatel – Ing. Marie Hanušová, ověřovatelé – František Knápek a Světlana Pešková 
 
USNESENÍ č. 1: Zastupitelstvo městyse schvaluje zapisovatele Ing. Marii Hanušovou, 
ověřovatele Františka Knápka a Světlanu Peškovou. 
Pro 6, proti 0, zdržel se 0 

 
3. Byl schválen program zasedání: 

1. Určení ověřovatelů a zapisovatele 

2. Schválení programu 

3. Kontrola plnění úkolů  

4. Zpráva o daňové kontrole 

5. Úvod o dotacích a dotačních záměrech 

6. OX Point, posouzení nabídky post boxu 

7. Cesta Skalka a Bílý most 

8. Aktualizace Směrnice o zadávání VZMR 

9. Rozpočet na rok 2024 

10. Schválení dlouhodobého výhledu rozpočtu na roky 2025 – 2028 

11. Rozpočtové opatření č. 12 a 13/2023 

12. Investiční projekty 2024-2025 

13. Místní energetická koncepce 

14. Změna ÚP na žádost občanů 

15. Kamerový systém na sportovním areálu 

16. Schválení dohody pro zastupitele  
17. Příspěvek na provoz pečovatelské služby 

18. Informace o výkupu pozemků pro cyklochodník Šraňka 

19. Dotazy a připomínky členů zastupitelstva 

 
USNESENÍ č. 2: Zastupitelstvo městyse schválilo program zasedání. 
Pro 6, proti 0, zdržel se 0 
 

4. Kontrola usnesení z minulých jednání. 
- výběrové řízení na pořízení hasičského vozu - trvá 

- žádost o dotaci na přístavbu komunitního centra – dotace neposkytnuta, zatím jsme neobdrželi    
  oficiální vyjádření 
- žádost o dotaci na rekonstrukci veřejného osvětlení – žádost podána, čeká se na vhodné počasí k   
  realizaci 
- projekt přístaviště – pozastaven, nepodařilo se získat kladné stanovisko CHKO 
 
USNESENÍ č. 3 
na vědomí Pro 6, proti 0, zdržel se 0 
 



5. Zpráva o daňové kontrole. Městys obdržel oznámení o ukončení daňové kontroly ve věci 

poskytnuté dotace Královéhradeckého kraje na rekonstrukci lávky Na Pohodlí. Ze závěru výsledku 
daňové kontroly vyplývá, že přes opožděné podání Závěrečné zprávy nedošlo ze strany obce 
k porušení rozpočtové kázně ve smyslu Zákona o rozpočtových pravidlech. 
 
USNESENÍ č. 4: Zastupitelstvo městyse bere na vědomí zprávu z daňové kontroly poskytnuté 
dotace Královéhradeckého kraje na rekonstrukci lávky Na Pohodlí. 
Pro 6, proti 0, zdržel se 0  
 

6. Dotace a dotační záměry. Městys realizuje své dotační projekty především prostřednictvím 

MAS MUM a POV Královéhradeckého kraje. Zde jsou pro žadatele předem jasně nastavená kritéria. U 
dotací z MMR, kde jsme v loňském roce úspěšní nebyli, nám tato kritéria známa nejsou a také 
úspěšnost žadatelů v rámci Královéhradeckého kraje je velmi nízká. Další výzva na MMR pro 
komunitní centrum bude na podzim tohoto roku. Pokud nebude obec opět úspěšná, otázka jakou 
zvolit další strategii. Ing. Hůlka představil možnost zapojit výrobní podniky BEST a DEKPROJEKT. Při 
stavbě KC by měly možnost vyzkoušet nové stavební metody – nové zdící materiály a nové možnosti 
akumulování tepla z FVE, a za to by přispěly obci na financování stavby. 
Současně probíhá výběrové řízení na pořízení hasičského vozu. Z důvodu dané výšky vrat garáže je 
omezený výběr. Předpokládaná cena vozu je 1,9 mil Kč, z toho dotace MAS je 1,4 mil Kč. 
 
USNESENÍ č. 5: Zastupitelstvo městyse bere na vědomí informace o dotačních záměrech na 
rok 2024 a schvaluje zadávací dokumentaci na DA.  
Pro 6, proti 0, zdržel se 0  
 

7. OX POINT. Nabídka na zřízení zásilkovny a pošty v jednom boxu v obci. Umožňuje 

samoobslužné odesílání doporučených zásilek a také jejich přijímání. Vysoké pořizovací náklady i 
náklady provozu. Zkušenosti z mobilní pošty ukázaly minimální zájem o využívání poštovní služby ze 
strany obyvatelstva. Starosta se ještě pokusí získat data od České pošty. 

 
USNESENÍ č.6: Zastupitelstvo městyse bere na vědomí informace k OX POINTU. 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 

8. Cesta Skalka a Bílý most. Rekonstrukce komunikace je před kolaudací. Úsilím starosty bude 

zachována dodatková tabulka – vjezd občanům Žernova povolen. Ze strany CHKO Broumovsko je 
neustále vyvíjen tlak na odstranění této dodatkové tabulky. 

 
USNESENÍ č. 7: Zastupitelstvo městyse bere na vědomí informace o rekonstrukci komunikace 
Skalka. 
Pro 8, proti 0, zdržel se 0  
 

9. Aktualizace Směrnice o zadávání veřejných zakázek malého rozsahu. Zakázky 

na stavební práce a služby se navyšují v I. Kategorii do výše 500 tis. Kč bez DPH. Veřejné zakázky na 
stavební práce a služby v II. Kategorii jsou od 500 tis. Kč do 1 100 tis. Kč bez DPH. 
 
USNESENÍ č. 8: Zastupitelstvo městyse schvaluje Směrnici o zadávání veřejných zakázek 
malého rozsahu.  
Pro 7, proti 0, zdržel se 1 (Hůlka) 
 

10. Rozpočet městyse na rok 2024.  Rozpočet byl řádně vyvěšen na úřední desce. Nebyly 

vzneseny žádné připomínky. 
 
USNESENÍ č. 9: Zastupitelstvo městyse Žernov schvaluje návrh rozpočtu městyse Žernov na rok 

2024 jako přebytkový ve výši příjmů 7 325 612 Kč, výdajů 5 905 910 Kč a financování 1 419 702 
Kč. Rozpočet nevychází ze schváleného střednědobého výhledu rozpočtu na rok 2024, neboť 
se počítá s vyššími daňovými příjmy, které pokryjí vyšší běžné výdaje bez zapojení 
naspořených prostředků z minulých let. 
Pro 8, proti 0, zdržel se 0  
 



11. Střednědobý výhled rozpočtu na období 2025 – 2028.  
 
USNESENÍ č. 10: Zastupitelstvo městyse schvaluje Střednědobý výhled rozpočtu na období 
2025 – 2028. 
Pro 8, proti 0, zdržel se 0  
 

12. Rozpočtová opatření č. 12 a 13/2023.  
 
USNESENÍ č. 11: Zastupitelstvo městyse bere na vědomí rozpočtové opatření č. 12 a 13/2023, 
která jsou přílohou tohoto zápisu. Ve své pravomoci schválil starosta. 
Pro 8, proti 0, zdržel se 0 
 

13. Investiční projekty 2024 – 2025. Projektová dokumentace na parkoviště je dokončena, 

v březnu bude podána žádost o dotaci do MAS MUM a zahájeno výběrové řízení na dodavatele 
stavby. Realizace stavby se předpokládá v druhé půlce roku nebo na jaře 2025. Rozpočet stavby je 
1,4 mil Kč a 90 % pokryje dotace. Druhá část projektu - přístaviště - se z důvodu zamítavého 
stanoviska CHKO Broumovsko odkládá na neurčito. 
 
USNESENÍ č. 12: Zastupitelstvo městyse Žernov schválilo stavbu parkoviště u rozhledny a 
podání žádosti o dotaci do MAS Mezi Úpou a Metují. 
Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 
 

14. Místní energetická koncepce. Dokument, ze kterého by měla obec vycházet při 

komplexním řešení dodávky a spotřeby elektřiny. Základem koncepce je analýza současného stavu 
energetické situace obce. 
 
USNESENÍ č. 13: Zastupitelstvo městyse souhlasí s podáním žádosti do dotačního titulu 
Ministerstva životního prostředí na místní energetickou koncepci. 
Pro 8, proti 0, zdržel se 0 
 

15. Změna územního plánu na žádost občanů. Změna územního plánu je proces, který 

trvá minimálně 1 rok. Od doby posledního schváleného územního plánu došlo ke změně metodiky 
tvorby ÚP. Plán musí projít novou standardizací, tzn. překreslit plán do nové digitální podoby, což 
představuje výdaj 85 tis. Tento náklad půjde na vrub obce (starosta se pokusí získat dotaci z MMR). 
Náklad cca 109 tis musí zaplatit společně žadatelé o změnu ÚP. V tomto okamžiku není v obci 
dosaženo 60 % zastavitelnosti území, které je v ÚP jako zastavitelné. Nové plochy se tedy nemůžou 
přidávat, ale pouze měnit. Z toho vyplývá nutnost, aby žadatelé navrhli plochy, které se ze zastavitelné 
plochy vyškrtnou. 
 

A) Žadatel Alžběta Berkovcová  
 

USNESENÍ č. 14: Zastupitelstvo městyse doporučuje zařadit žádost slečny Alžběty Berkovcové 
do změny územního plánu. Je třeba dodat do 22.4.2024 stanovisko Krajského úřadu 
Královéhradeckého kraje dle § 55 stavebního zákona a stanovisko pořizovatele Městského 
úřadu v Náchodě dle § 46 stavebního zákona. 
 
Pro 8, proti 0, zdržel se 0 
 

B) Žadatel Anna Vodehnalová 
 
USNESENÍ č. 15: Zastupitelstvo městyse doporučuje zařadit žádost slečny Anny Vodehnalové 
do změny územního plánu. Je třeba dodat do 22.4.2024 stanovisko Krajského úřadu 
Královéhradeckého kraje dle § 55 stavebního zákona a stanovisko pořizovatele Městského 
úřadu v Náchodě dle § 46 stavebního zákona. 
 
Pro 8, proti 0, zdržel se 0 
 

C) Žadatel Tomáš Krause 



USNESENÍ č. 16: Zastupitelstvo městyse doporučuje zařadit žádost pana Tomáše Krause do 
změny územního plánu, a to ve zmenšené výměře, tak aby se již neprodlužovala uliční zástavba 
za protilehlou novostavbou RD pana Krále. Je třeba dodat do 22.4.2024 stanovisko Krajského 
úřadu Královéhradeckého kraje dle § 55 stavebního zákona a stanovisko pořizovatele 
Městského úřadu v Náchodě dle § 46 stavebního zákona. 
 
Pro 6, proti 0, zdržel se 2 (Mařáčková, Dohnal) 
 

D) Pavel Macháně 
 
USNESENÍ č. 17: Zastupitelstvo městyse doporučuje zařadit žádost pana Pavla Macháně do 
změny územního plánu, a to ve zmenšené výměře – pouze severní část pozemku. Je třeba 
dodat do 22.4.2024 stanovisko Krajského úřadu Královéhradeckého kraje dle § 55 stavebního 
zákona a stanovisko pořizovatele Městského úřadu v Náchodě dle § 46 stavebního zákona. 
 
Pro 6, proti 0, zdržel se 2 (Mařáčková, Dohnal) 
 

E) František Lexman 
 
USNESENÍ č. 18: Zastupitelstvo městyse doporučuje zařadit žádost pana Josefa Lexmana do 
změny územního plánu. Je třeba dodat do 22.4.2024 stanovisko Krajského úřadu 
Královéhradeckého kraje dle § 55 stavebního zákona a stanovisko pořizovatele Městského 
úřadu v Náchodě dle § 46 stavebního zákona. 
 
Pro 3 (Kočí, Knápek, Pešková), proti 2 (Mojžíš, Dohnal), zdržel se 3 (Mařáčková, Zoufalová, 
Hůlka) 
USNESENÍ NEBYLO SCHVÁLENO. 
 
USNESENÍ č. 19: Zastupitelstvo městyse souhlasí se zahájením prací na změně územního 
plánu a pověřuje starostu k podání žádosti o dotaci do dotačního titulu MMR. Žadatelé si sami 
zajistí stanoviska Krajského úřadu Královéhradeckého kraje a pořizovatele Městského úřadu 
v Náchodě. Žadatelé zaplatí změnu územního plánu v částce max 109 tis. Kč, městys uhradí 
náklady ve výši 85 tis. Kč za novou standardizaci. 
 
Pro 8, proti 0, zdržel se 0 
 

16. Kamerový systém na hřišti. Na novém víceúčelovém hřišti u sokolovny neustále dochází 

k výtržnostem a ničení obecního majetku. Řešením situace by byla nainstalovaná kamera k identifikaci 
osob, které páchají přestupky. 
 
USNESENÍ č. 20: Zastupitelstvo městyse souhlasí s instalací kamer v areálu víceúčelového 
hřiště u sokolovny. 
Pro 8, proti 0, zdržel se 0  
 
USNESENÍ č. 21: Zastupitelstvo městyse souhlasí se zřízením funkce správce hřiště na DPP, 
který bude mít v popisu práce mimo jiné i vyhodnocování záznamů z kamer. 
Pro 8, proti 0, zdržel se 0  
 

17. Dohoda o provedení práce zastupitele.  
 
USNESENÍ č. 22: Zastupitelstvo městyse schvaluje uzavírání dohod o provedení práce mezi 
městysem a členem zastupitelstva Marcelem Kočím na práce, které nejsou spojené s výkonem 
funkce neuvolněného zastupitele (pořádání kulturních a sportovních akcí, údržba zeleně a zimní 
údržba komunikací, správce sokolovny a hřbitova). 
Pro 8, proti 0, zdržel se 0  
 

18. Příspěvek na provoz charitní pečovatelské služby. Pečovatelská služba zajišťuje 

péči o čtyři klienty, kteří jsou občany naší obce. 

 



 
USNESENÍ č. 23: Zastupitelstvo městyse schvaluje finanční dar ve výši 40 000 Kč na úhradu 
provozních nákladů pečovatelské služby Oblastní charity v Červené Kostelci. 
Pro 8, proti 0, zdržel se 0  
 

19. Informace o výkupu pozemků na stavbu cyklochodníku Šraňka. Starosta jednal 

s majitelem pozemku panem Jiránkem původně o možnosti směny. Městys nemá vhodný pozemek, 
který by mohl nabídnout ke směně. Pan Jiránek přistoupil na výkup pozemku, na kterém městys 
vybuduje cyklochodník. 
 
USNESENÍ č. 24: Zastupitelstvo městyse schvaluje záměr nákupu pozemku od pana Michala 
Jiránka na výstavbu cyklochodíku a pověřuje starostu zjistit požadovanou cenu za 1 m2. 
Pro 8, proti 0, zdržel se 0 
 

20. Dotazy a připomínky zastupitelů. 
- zastupitelka Mařáčková navrhuje oplotit dočasně nevyužívané kontejnery na odpady z důvodu nově 
zakládané nedovolené skládky odpadů 
- zastupitel Kočí navrhuje pořídit plechovou boudu v místě sběrného dvora na uskladnění dočasně 
nevyužívaných předmětů 
- zastupitel Kočí upozornil na neupravený příkop u Čápových 
- vyvrácené jasany na Rýzmburku – domluvit s Lesy Náchod jejich pokácení 
- zlikvidovat u požární nádrže vykopaný pařez 
- potřeba ořezat přerostlý živý plot u bytovky vedle ZD  
 
 
 
 

 
Další zasedání ZO 22. 4. 2024 
 

 
Mgr. Libor Mojžíš, starosta obce 
 
 
 
 
Zapsala dne 8. 2. 2024                Ověřil: Světlana Pešková 
 
 
Ing. Marie Hanušová                                                        František Knápek 


